

EVIDENCE

(Recorded by Electronic Apparatus)

Friday, January 12, 1973.

• 0933

[Texte]

The Chairman: Order. I see a quorum. Before the Minister arrives I think we could go through the presentation of the first report of the Subcommittee on Agenda and Procedure, which reads as follows:

Your Committee met Thursday, January 11, 1973 and agreed to make the following recommendations:

1. That the Committee will not hold meetings to receive evidence when a quorum is not present.
Any comment?

Mr. Trudel: Did you define the number, Mr. Chairman, that constitutes a quorum?

The Chairman: The number is a majority, which is 10. Carried?

Mr. Comtois: No.

The Chairman: You do not want to discuss it. You want the entire report.

2. That the Committee will sit for not less than one hour and a half except if there is general agreement to do otherwise.

3. That during questioning of witnesses a time limit be allotted as follows: on the first round 15 minutes for the lead representatives of each party; on the second round 10 minutes per member; on the third round 5 minutes per member.

4. That the members not listed on the Clerk's attendance sheet be permitted to ask questions at the end of each round of questioning of all committee members for a five minute period.

• 0935

5. That the first meeting of the Committee shall be scheduled for Friday, January 12, 1973 at 9.30 a.m. to consider when it is expected that the President of Treasury Board and his officials will appear to explain the supplementary estimates in general and the items relating to their department.

6. That the Committee consider the supplementary estimates in the following order of priorities.

(a) the Governor General's warrants, beginning with the largest:

- (i) the Unemployment Insurance Commission;
- (ii) Manpower and Immigration;
- (iii) Regional Economic Expansion;
- (iv) Agriculture;
- (v) National Health and Welfare;
- (vi) Transport; and then the other departments.

Mr. Comtois: Only the warrants?

The Chairman: The warrants and estimates at the same time. That should have been put in because we agree to it.

In respect of the other departments, your subcommittee is also meeting at two o'clock this afternoon, at which time we will try to complete the schedule, bearing in mind that we have to report to the House, that the House has to go through an appropriation bill, and if that appropriation bill is not completed by February 8 there will be a lack of money to pay for the employed and all the special programs.

TÉMOIGNAGES

(Enregistrement électronique)

Le vendredi 12 janvier 1973

[Interprétation]

Le président: A l'ordre. Je vois que nous avons le quorum. Avant que le ministre arrive, nous pourrions passer à la présentation du premier rapport du sous-comité du programme et de la procédure, ainsi conçu:

Votre comité s'est réuni le jeudi 11 janvier 1973 et a décidé de faire les recommandations suivantes:

1. Que le comité ne se réunisse pas pour entendre des témoignages sans avoir le quorum.
Y a-t-il des commentaires?

M. Trudel: Avez-vous déterminé, monsieur le président, combien de membres il faut pour constituer le quorum?

Le président: Il faut la majorité, qui est, je crois, de 10 membres. Adopté?

M. Comtois: Non.

Le président: Vous ne voulez pas en discuter, vous voulez tout le rapport.

2. Que les séances du Comité ne durent jamais moins d'une heure et demie, sauf s'il y a consensus pour faire autrement.

3. Que l'interrogatoire des témoins soit limité de la façon suivante: premier tour, 15 minutes pour les principaux représentants de chaque parti; au deuxième tour 10 minutes par député; au troisième tour, 5 minutes par député.

4. Que les députés ne figurant pas sur la feuille de présence du greffier soient autorisés à poser des questions à la fin de chaque tour, pendant cinq minutes.

Cinquièmement, la première réunion du Comité est prévue pour le vendredi 12 janvier 1973, à 9 heures trente. Le comité envisagera à quelle date le président et les hauts fonctionnaires du Conseil du Trésor viendront justifier le budget supplémentaire et les crédits concernant leur ministère.

Sixièmement, le Comité examinera le budget supplémentaire comme suit:

(a) les mandats issus par le gouverneur général; ils concernent par ordre d'importance décroissante:

- (i) la Commission d'assurance chômage
- (ii) la Main-d'œuvre et l'Immigration
- (iii) l'Expansion économique régionale
- (iv) l'Agriculture
- (v) la Santé nationale et le Bien-être social
- et (vi) les Transports; puis les autres ministères.

M. Comtois: Seulement les mandats?

Le président: Les mandats et le budget en même temps. On aurait dû le préciser puisque nous en sommes convenus.

Votre sous-comité se réunira à 2 heures cet après-midi pour compléter le calendrier concernant les autres ministères. Il ne faut pas oublier que nous devons faire rapport à la Chambre qui doit autoriser ces dépenses par une loi de finances. Si la loi n'est pas prête avant le 8 février, il n'y aura pas suffisamment d'argent pour approvisionner les programmes spéciaux et payer les chômeurs.